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Kronika 18. svibnja
Obilježavanje obljetnice kanonizacije svete Marije De Mattias, njezina 

svetost, daje nam priliku da razmislimo o našem pozivu Klanjateljice i 
našem poslanju. Želimo dopustiti da nas prosvijetli i ohrabri njezin primjer 
učenice zaljubljene u Krista Gospodina i kao uzor herojske ljubavi prema 
čitavom čovječanstvu. 

S. Nadia Coppa, ASC
Pismo Poziva na Slavlje

Ovaj 18. svibnja 2021. bio je sigurno nezaboravan dan. Zapravo, s. 
Nadia je upravo prigodom 18. obljetnice kanonizacije svete Marije De 
Mattias pokrenula ideju euharistijskog slavlje za 20 Klanjateljica koje 
su nas, počevši od listopada 2020. počele napuštati zbog posljedica 
infekcije virusom COVID-19.

U zajednicama kojima ove sestre pripadaju bilo je puno patnje, 
zbog izolacije, nedostatka duhovne potpore i zbog toga što nisu 
imale priliku pomoći bolesnim sestrama kao i zbog nemogućnosti da 
ih isprate doličnim pokopom. Bilo je to iskustvo pashalnog misterija 
koji nas je kao zajednicu ujedinio.

Stoga se razmišljalo da se slavlje može organizirati putem interneta 
i ZOOM platforme. Uprava je prijedlog dočekala s osjećajem divljenja 
i entuzijazma. Tako je iščekivani dan nastupio između strepnje zbog 
priprema i radosti što sam mogla upoznati toliko sestara od istoka do 
zapada, od sjevera do juga Družbe. Sve to zahvaljujući sudjelovanju 
i pomoći prevoditeljica koje su se stavile na raspolaganje kako bi 
olakšale razumijevanje i sudjelovanje svih sestara.

Proslava se odvijala pod znakom naše internacionalnosti: ulazna 
procesija, popraćena pjevanjem svetoj Mariji De Mattias na afričkom 
jeziku svahili, čitanja pročitana na talijanskom i engleskom jeziku, 
kao i molitve vjernika izražene na jezicima koji se govore u Družbi;
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prinos darova je bio popraćen pjevanjem na hrvatskom jeziku, doksologija na 
indijskom jeziku malajala, a na kraju, nakon riječi zahvale s. Nadije, misno slavlje je 
završilo pjevanjem svetoj Mariji De Mattias ispred njezine urne.

Nakon homilije kardinala Jooa Braz de Aviza, prefekta Kongregacije za ustanove 
posvećenoga života, koji je predsjedao slavljem, željele smo se prisjetiti sestara 
preminulih od posljedica Covid-a. Zahvaljujući na daru njihova života, jednostavnom 
gestom smo izrazile i našu zahvalnost za ono što su bile za sve nas. Prozvavši ih 
imenima, upalile smo svjetlo, simbol njihova života kao Klanjateljica, prosvjetljenih 
Kristom Gospodinom, nasljedujući stope svete Marije De Mattias: “Poput razboritih 
djevica iz Evanđelja koje je Gospodin našao pripravnima da s njim uđu na vječno 
svadbeno slavlje, pjevajući slavu Jaganjcu”, uvodni je komentar koji je pratio ovaj 
trenutak.

Subraća Misionari Krvi Kristove, župnici dviju susjednih župa, Rođenja Kristova i 
svete Katarine Sijenske te svećenici  Rosminiani, počastili su nas svojom prisutnošću. 
187 zajednica iz cijelog svijeta registrirano je na mreži. Večer je završila trenutkom 
bratskog agape.

S. Maria Grazia Boccamazzo, ASC
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Poruka dobrodošlice Vrhovne poglavarice
Dobro jutro, dobar dan i dobra večer!
Srdačno pozdravljam sve sestre koje su nam se pridružile 

u ovom slavlju iz cijelog svijeta, od Australije do Argentine. 
A ovo je važan događaj koji nas danas ujedinjuje uz spomen 
na osamnaestu obljetnicu proglašenja svetom Marije De 
Mattias. Srdačna dobrodošlica svima vama koji ste ovdje i 
poseban pozdrav Njegovoj Eminenciji kardinalu Joau Brazu 
de Avizu - prefektu Kongregacije za ustanove posvećenog 
života i družbe apostolskog života, koji je, kao i uvijek, s 
velikom radošću prihvatio poziv predsjedati ovim slavljem. 

Zahvaljujem ovdje prisutnoj subraći svećenicima, 
koji su nam se pridružili na ovom posebnom i značajnom 
događaju.

Prošlo je osamnaest godina od tog 18. svibnja 
2003. Svima nam je u srcu draga uspomena na Trg 
Svetog Petra pun crvenih šešira na kojem je pisalo: Ti 
vrijediš Kristove Krvi!

Danas u ovom vremenu u kojem još uvijek ostaje 
toliko neizvjesnosti u nama i oko nas, kao i tada, 
želimo dopustiti da nas prosvijetli i ohrabri primjer 
naše svete Marije De Mattias, sestre, prijateljice, 
majke, utemeljiteljice, koja je u punini živjela život 
učenika, odlikujući se bezuvjetnom ljubavlju prema 
Bogu i prema čitavom čovječanstvu.

COVID nas je u ovoj dugoj godini sve iznenadio i 
zatekao nespremne. Mnoge vrijednosti su stavljene 

na dugu kušnju, sve do naših života. Prošli smo pravu 
mračnu noć, noć srca, „tamnu noć“. Pandemija nas i 
dalje nastavlja izazivati, ističući mnoge nestabilnosti: 
osobne, društvene i institucionalne. A i mi smo kao 
Družba doživjeli trenutke velike boli. I još uvijek 
proživljavamo trenutke velike bojazni. Mislim na 
Regiju Indija, na sestre u Brazilu, koje su teško 
pogođene. Bolno je to iskustvo zdravstvene krize bez 
presedana.

Ovaj je virus otrgnuo naše najmilije od nas: živote 
prijatelja, poznanika, sestara. Poput lopova je nasilno 
ušao u naše života, naše domove, na neki način u naša 
bratstva, usudila bih se reći, gotovo razarajući, noseći 
toliko boli. Posvuda smo kao Družba doživjeli toliko 
patnje.

Napustilo nas je nekoliko sestara, bez mogućnosti 
da se posljednji put oprostimo. Toliko samoće, toliko 
izolacije, toliko poteškoća čak i za reći zbogom.

Vjerujem da je prisutnost sve te boli u našim 
zajednicama poslužila da između ostalog potvrdi 
novu svijest: naše postojanje kao “hodočasnica” na 
putu. Na putu smo kući. Na putu do Očeve kuće s 
pogledom uprtim u Isusa, ili kako bi rekla Marija De 
Mattias „pogledom na Vrhovno Dobro, Ljubljenog“. 

Postupno smo, s milošću, čak i sa srcem koje je 
krvarilo, prešle od osjećaja bijesa i tuge do prihvaćanja 
stvarnosti, različitih stvarnosti. Navikle smo čitati ovo 
vrijeme u Isusovoj Pashi i usredotočiti se na ono bitno: 
život bez kraja.

Trenuci strepnje i brige bili su poput gromada 
na srcu. Lica su često bila prošarana suzama, 
praznim riječima, neadekvatnim pred tolikom 
boli. Teško vrijeme je moguće objasniti i osvijetliti 
jedino  Svjetlom vjere. Vjerujem da su to bili dani u 
kojima smo, više nego u drugim trenucima, živjele 
svoj identitet Klanjateljica Krvi Kristove. Označene 
uskrsnim otajstvom na dubok smo način pozvane 
živjeti vlastitu karizmu, s velikim povjerenjem u Oca. 
I Gospodin, koji poznaje svrhu svih stvari, pomogao 
nam je da ovaj trenutak živimo na otkupljujući način, 
omogućujući nam da predokusimo novi dan u koji 
nas želi izbaviti.

Dakle, danas smo svi ovdje zajedno, kao Tijelo, 
da ispovijedamo ovu sigurnost: možemo preobraziti 
žalovanje u ispovijedanje vjere. Doista možemo 
objaviti da je smrt plodna ako se živi s Isusom.   
Iskustvo pšeničnog zrna objašnjava nadu 
koja je u nama sestrama: sjeme mora 
istrunuti u srcu zemlje kako bi donijelo 
novi život, novi plod.
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Poruka Vrhovne Poglavarice

Danas smo ovdje kako bismo proslavili svetost 
Marije De Mattias i zajedno s njom odali počast za 
dvadeset naših sestara, njihovom postojanju koje je 
bilo dar, njihovom Uskrsu proživljenom s Kristom. I 
upravo zahvaljujući toj vjeri možemo prigrliti smrt 
kao posljedicu radosti, puno veće i utješnije. 

Samo nam vjera daje sigurnost da ove sestre 
vječno žive s nama i da hodaju zajedno s nama. 
Odvojenost, koliko god bolna bila, ublažava 
sigurnost da ćemo se jednog dana naći u nebeskoj 
domovini i kao što je rekla Marija De Mattias pjevat 
ćemo pred Jaganjcem hvale Božanskoj Krvi. Slavit 
ćemo zajedno sa svetom Marijom De Mattias! 
Tada tuga koju smo proživjele postaje molitva, 
zahvalnost. Želimo zahvaliti Gospodinu za brojne 
blagoslove koje smo dobili preko ovih sestara: 
njihov apostolat, služenje siromašnima, njihov rad u 
izvanrednim i marginaliziranim područjima, njihov 
život utrošen za Kraljevstvo. I želimo mu zahvaliti na 
svemu što su predstavljale, na njihovoj odanosti, na 
njihovoj predanosti. Ali istodobno želimo zamoliti 
Gospodina za mudrost kako bismo razumjele 
vrijednost našega života, vrijednost malih stvari 
poput dragocjenosti danâ koje imamo, tako da se 
ništa ne izgubi u logici Evanđelja, u Isusovom stilu, 
koji je ljubio do kraja.

U ovoj vrlo posebnoj godini slavimo uspomenu 
na kanonizaciju svete Marije De Mattias. U svjetlu 
njene svetosti, prisjećanje na ove sestre omogućuje 

nam da zahvalimo za blagoslov onoga što su bile za 
nas i da ih pustimo s puno naklonosti i zahvalnosti. 
U ovome slavlju, koje nije zamišljeno kao sprovod, 
već kao gozba, također se želimo približiti jedni 
drugima. Zbog toga smo razmišljale o ovoj 
povezanosti, da budemo blizu kao jedno Tijelo i da 
zahvalimo Gospodinu na vjernosti svih nas u ovom 
vremenu kušnje. Tim više zbog velike hrabrosti, 
patnje, mirnog svjedočenja u boli, hrabrosti unatoč 
neizvjesnosti koja je obilježila život mnogih naših 
zajednica.U ovoj Euharistiji na oltar donosimo 
brojne geste solidarnosti, otvorenost prema novim 
načinima dijeljenja s najmanjima, onog što ste u 
mnogim dijelovima Družbe mnoge od vas nastavile 
izražavati. Mnoge geste ljubavi, mnogo suosjećajnih 
prisutnosti, svugdje je svaka nastavila služiti pod 
cijenu vlastitog života.

Dakle, neka ova Euharistija uistinu bude prilika 
prigrliti cijelu Družbu i moliti za svaku sestru. 
Za zahvaliti Bogu za život svake Klanjateljice, 
povjeravajući svetoj Mariji De Mattias očekivanja, 
strepnje i nade svake od nas. U ovo vrijeme 
neizvjesnosti, njegova nas prijateljska prisutnost 
potiče da se okrenemo budućnosti, uzdajući se u 
Božje obećanje da čini sve novo.

Želim sebi, želim svakoj od vas, ma gdje se 
nalazile, lijepo slavlje.

S. Nadia Coppa, ASC
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“Pripremaš hranu i piće za nas Gospodine Isuse, ulijevajući nam 
svoj Božanski Duh.”

5

Iz ASC svijeta
Kontinentalno podrucje: Europa
Regija Italija

Daj da se damo preoblikovati tvojom živom prisutnošću, 
kako bismo mogle odgovoriti na poziv da sudjelujemo u 
tvome mističnom djelu otkupljenja čovječanstva. 

Čestitamo!
Tako smo željeli doživjeti događaj svetosti Marije 

De Mattias.
Napokon, 18. svibnja 2003., s radošću i zahvalnošću, 

otišli smo na svečano slavlje u Rim, na Trg svetog 
Petra prepun ljudi, koji su dolazili iz cijelog svijeta, s 
crvenim kapama, na kojima je bilo otisnuto: “Ti vrijediš 
Kristove Krvi”. Na velikom pročelju Bazilike dominirala 
je slika Marije De Mattias, koju je načinio umjetnik 
Passeri di Priverno (LT), s misionarskim entuzijazmom, 
zajedno s još trojicom svetaca. Kakva emocija! Koliko 
sreće! Koliko zahvalnosti Bogu kad je čuo kako Crkva 
izgovara: Marija De Mattias, sveta.

Nakon 18 godina, zahvaljujući tehnologiji, 
omogućile ste nam da ponovno proživimo sjajan dan 
kada je naša blažena Majka Utemeljiteljica proglašena 

Sveticom. Hvala tebi sestro Nadia kao i cijeloj Upravi 
što ste organizirale poseban online sastanak sa 
cijelom Družbom u ovo vrijeme pandemije. Vrlo 
smo dobro pratile svečanu proslavu koja se održala 
u generalnoj kući. Vidjeti urnu naše Svetice, sestre, 
razne sudionike, prateći pjesme i vjerski ples sestara iz 
Afrike, čin klanjanja sestara iz Indije bio je identifikacija 
sa životom Družbe. 

Hvala ti, draga majko Vrhovna poglavarice sestro 
Nadia, za tvoj pozdrav bogat duhovnošću, izrečen 
s patnjom, dirnuo je naša srca. Trenutak kada su 
imenovane sestre koje je uzeo COVID-19, bio je dirljiv 
za sve nas. Svakako, online prijenos je trebalo izvesti, 
ali vrijedilo je, jer smo se lijepo osvježile  našom 
duhovnošću i osvijestile pripadnost našoj dragoj 
redovničkoj obitelji.

S. Sandria Latini, ASC
 i zajednica u Velletri
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Ja, svjedok ljubavi Klanjateljica

Osvrt na 18. svibnja

6

Na 18. godišnjicu kanonizacije svete Marije De 
Mattias osjetila sam duboku nostalgiju, vrativši se 
srcem i umom u stara vremena kada smo kao mlade 
djevojke išle u školu vezenja s našim A.S.C. (časnim 
sestrama). Bila su to druga vremena, ali te su majke 
bile toliko gostoljubive i drage da smo mi djevojke 
zaista pronašle utočište boraveći s njima. Potpuno 
su slijedile Majku Utemeljiteljicu koja je svakoj od 
njih govorila: “Često govorite srcima djevojaka o 
beskrajnoj Božjoj ljubavi, u kojoj nam darovao svog 
Presvetog Sina… govorite i o velikoj ljubavi Isusa i 
Marije. Koristite sve dobre načine kako bi ih privukle 
dobru; volite ih s nježnošću i naklonošću, jer Isusa 
koštaju Krvi, a Djevicu Mariju gorke boli”. (MDM)

One su osnovale grupu “Predragocjene”, a don 
Michele Di Gioia održavao je katehezu svakog 
mjeseca o Krvi Kristovoj i životu Marije De Mattias. 
Vremena o kojima govorim (od 1959.) su vremena 
kada su “naše sestre” bile jedine u San Giovanni 

Rotondo i stoga je bilo puno odaziva za jaslice i 
škole vezenja. 

Godine 2013. sa sestrama koje su trenutno 
prisutne u San Giovanni Rotondo, nastavili smo 
s ovom aktivnošću, odnosno podučavanjem 
djevojčica umijeću vezenja i kršćanskom životu, ali 
pandemija nas je prisilila da prestanemo. Uvjerena 
sam da će uskoro sve završiti i da ćemo se moći vratiti 
u normalu, a s početkom školske godine i mi ćemo, 
uz Gospodinovu pomoć, moći krenuti ispočetka.
Moje iskrene i srdačne čestitke “našim sestrama” i 
svim štovateljima Krvi Kristove po cijelom svijetu.

Neka sveta Marija De Mattias posreduje kod 
Boga za brojna zvanja. Slava Krvi Kristovoj!

Emilia Malerba, učiteljica vezenja, 
San Giovanni Rotondo

Bio je to susret molitve i velikih osjećaja koji je 
prešao geografske granice i učinio da se osjećamo 
vrlo blizu, unatoč ogromnim udaljenostima. Sveta 
Marija De Mattias je rekla: “Ako je Djelo Božje, On ga 
neće prestati blagoslivljati”.

Bilo je uzbudljivo vidjeti kako se različite kulture 
isprepliću i sinergijski slave dragocjenost Krvi 
Kristove po različitim tjelesnim i jezičnim izričajima 
te muzikalnošću koju Duh Sveti daje svima kao i 
mogućnost skladnog tumačenja.

Iskrena zahvala Gospodinu koji nastavlja 
blagoslivljati Djelo koje je započela sveta Marija 
De Mattias. Hvala svim Klanjateljicama Vrhovne 
i Regionalnih uprava kojima je u srcu bila želja 
da se ostvari duboko zajedništvo. Također hvala 
svim Klanjateljicama koje uživaju u blaženstvu s 
Jaganjcem. Živjela Krv Kristova!

S. Rosalba Facecchia A.S.C
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18. svibnja 2021. proslavili smo obljetnicu 
kanonizacije svete Marije De Mattias, osobe koja je 
Isusa upoznala i voljela svim srcem. Briga o toj razmjeni 
ljubavi, njenom rastu bio je program cijelog njezinog 
života. Željela je da drugi upoznaju tu Ljubav i da ona 
ostane u njihovom životu.

Obljetnica njezine kanonizacije podsjeća nas da 
njezina svetosti izvire iz Pashalnog misterija, a sve nas 
poziva da sudjelujemo u ovoj školi ljubavi.

Vremena u kojima živimo postala su za nas „praktične 
pouke”, propitivanja života u ljubavi i kvalitete naših 
odnosa s Bogom i ljudima. Već smo iskusili koliko su 
oni važni u našem životu, a možda i osjećamo glad za 
susretima. 

Iako se još ne možemo osobno upoznati, korištenje 
internetskih veza omogućilo nam je da na neki način 
iskusimo zajedništvo, pomoglo nam je da rastemo kao 
tijelo i pružilo nam priliku da se ujedinimo u molitvi. 
Zahvalili smo se na daru života naših sestara koje su 
preminule od Covida-19. Iako nije bio bez tehničkih 
poteškoća, online susret bio je prava radost.

S.  Ewa Piwonska, ASC

Nasljedujući Mariju De Mattias
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Odjeci slavlja 

8

Sestre Regije Schaan

“HVALA VAM NA SVIM 
VAŠIM NAPORIMA KAKO BI 
OVO SVEČANO EUHARISTIJSKO 
SLAVLJE MOGLA DOŽIVJETI 
CIJELA DRUŽBA. OJAČAO JE 
POVEZANOST KLANJATELJICA 
DILJEM SVIJETA I ISPUNIO 
NAS RADOŠĆU.”

 “BOGATSTVO I
 

LJEPOTA RAZLI
ČITIH 

KULTURA TAKOĐ
ER SU 

IZRAŽENI U OR
GANIZACIJI 

EUHARISTIJSKO
G SLAVLJA S 

PRIMJETNOM ŽI
VAHNOŠĆU, 

POSEBNO U PLE
SOVIMA I 

PJESMAMA.”

“BILO JE LIJEPO PRONAĆI NA BROJNIM EKRANIMA BROJNE SESTRE KOJE POZNAJEM, OSOBITO NEKE KOJE VEĆ DUGO NISAM VIDJELA. VELIKA RADOST KOJU SU IZRAZILE RAZLIČITE GRUPE KLANJATELJICA NAKON PROSLAVE BILA JE UISTINU DIRLJIVA.”

“POSEBNO DIRLJIVO BILO JE SJEĆANJE 
NA DVADESET 
KLANJATELJICA, ŽRTAVA PANDEMIJE COVID-19. NJIHOVE FOTOGRAFIJE I UPALJENE SVIJEĆE OSTAJU U MOM SRCU.”

“PRATILE SMO 
VRLO 

DIRLJIVO SLAV
LJE U NAŠOJ 

KAPELI I TAKO
 SMO MOGLE 

ISKUSITI OZRA
ČJE MOLITVE. 

MOLILE SMO I 
PJEVALE 

ZAJEDNO S VAM
A, A MOGLE 

SMO PRIMITI I
 TIJELO 

KRISTOVO.”

“KOMBINACIJA DVA VAŽNA DOGAĐAJA, 
DANA SJEĆANJA NA KANONIZACIJU NAŠE 
UTEMELJITELJICE I SJEĆANJE NA  NAŠE 
PREMINULE SESTRE, ČINILA MI SE DJELOM 
VOĐENIM DUHOM SVETIM. ISTINSKO SLAVLJE NAM 

JE POMOGLO SHVATITI ZNAČENJE I GLEDATI 
NAPRIJED S NADOM. U SVOJOJ HOMILIJI 
KARDINAL JOAO BRAZ DE AVIZ NASTAVIO JE 
PONAVLJATI MISLI SESTRE NADIE, A TAKOĐER 
SAM DOŽIVJELA SNAŽAN OSJEĆAJ ZAJEDNIŠTVA.

KREATIVNOST IZRAŽENA U PLESU, PJESMAMA I 

RAZLIČITIM SIMBOLIMA SNAGA JE NAŠE VELIKE 
MEĐUNARODNE ASC ZAJEDNICE. KROZ OVU VEZU 
PUTEM ZOOMA, SVI SMO MOGLI SUDJELOVATI 
I SLAVITI. JA OSOBNO I MI KAO ZAJEDNICA 
ZAHVALJUJEMO SVIMA KOJI SU ULOŽILI TRUD ZA 

OVO SLAVLJE.”
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“HVALA NA IDEJI I ORGANIZACIJI 
SLAVLJA U KOJE STE USPJELI 
UKLJUČITI MNOGE SESTRE. BILO 
JE LIJEPO VIDJETI LICA SESTARA 
KOJE POZNAJEM, A TAKOĐER I LICA 
ONIH SESTARA KOJE SAM SRELA 
SAMO JEDNOM, ALI KOJIH SE RADO 
SJEĆAM. HVALA VAM NA OTKUCAJIMA 
SRCA ZBOG KOJIH SMO PONOVNO 
OTKRILE LJEPOTU PRIPADNOSTI 
DRUŽBI!”

         S. Marija Bilanović

“BILO JE DIRLJIVO, SVEČANO, 
OSJEĆATI SE SJEDINJENO S 
KLANJATELJICAMA KOJE SU NA NEBU U 
DRUŠTVU SVETE MARIJE DE MATTIAS, 
S NAMA KOJI SMO JOŠ UVIJEK NA 
PUTU. EUHARISTIJA NAS JE OKUPILA 
IZ CIJELOGA SVIJETA U MOLITVI I 
KLANJANJU BOGU SVEMOGUĆEM OCU, 
POKAZUJUĆI PROLIVENU ISUSOVU 
KRV ZA POMIRENJE I BLAGOSLOV. 
ZAHVALJUJUĆI VRHOVNOJ UPRAVI NA 
IDEJI I ORGANIZACIJI, SVI SMO 
MOGLI BITI PRISUTNI, BAREM NA 
TRENUTAK, U VJEČNOM GRADU RIMU, 
SIMBOLU I SREDIŠTU ZEMALJSKE I 
NEBESKE CRKVE.”

               ASC Nova Topola

“PROSLAVU SMO PRATILI KAO 
ZAJEDNICA. DIRNULA NAS JE 
CEREMONIJA I OSJEĆALI SMO SE 
SRETNIM ČLANICAMA DRUŽBE. 
LJEPOTA, SKLAD I RAZNOLIKOST U 
SLAVLJU, UZ POSEBNU PRISUTNOST 
PREFEKTA. UISTINU IZVANREDAN I 
LIJEP TRENUTAK BITI PRISUTNA IAKO 
ISPRED EKRANA. NEKA NAŠA SVETA 
MARIJA DE MATTIAS POSREDUJE ZA 
NAS I DA NAM DA NOVA ZVANJA KROZ 
OVA SLAVLJA.”

       ASC Ražanac

“RADOVALA SAM SE SUDJELOVANJU 

U PROSLAVI I NADASVE SAM JE 
SNAŽNO DOŽIVJELA. GLEDAJUĆI NAŠU 

MEĐUNARODNU ZAJEDNICU, DOŽIVJELA 

SAM ČUDO TEHNOLOGIJE KOJA NAM DAJE 

MOGUĆNOST DA BUDEMO TOLIKO POVEZANI. 

DOGAĐAJ ME VRATIO U CRKVU GDJE 
SAM 13 GODINA, BLIZU NAŠE SVETE 
UTEMELJITELJICE, SLAVILA GOSPODINA. 

ISTODOBNO ME PODSJETILA NA PROSLAVU 

KANONIZACIJE I SUDJELOVANJE U NJOJ. 

HVALA SVIMA KOJI SU, OTVORENI DUHU 

SVETOM, PRIHVATILI INICIJATIVU I 

SUDJELOVALI U NJEZINOJ REALIZACIJI.”

                

                 S. Blanka Šturm    

“PROSLAVA JE BILA PREKRASNA, 
ORGANIZACIJA JE BILA NA VISOKOM 
NIVOU I IZNIJELA JE NA VIDJELO 
LJEPOTU RAZNOLIKOSTI U DRUŽBI.”

       S. Ancilla Vukoja
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“PROSLAVA JE BILA DIRLJIVA 
I DOSTOJANSTVENA. OSJETILA 
SAM SNAGU KRVI KRISTOVE KOJA 
UJEDINJUJE SVU NAŠU BOGATU 
RAZNOLIKOST U JEDNO SKLADNO 
JEDINSTVO. BITI KLANJATELJICA 
JE VELIKO DUHOVNO BOGATSTVO, 
PRIVILEGIJ I PONOS. ZAHVALJUJEM 
BOGU I SVIMA KOJI SU STAVILI 
SVOJE TALENTE NA RASPOLAGANJE 
DA DOVEDU DO OVOG DIRLJIVOG I 
DUHOVNOG SPOMENA.”

        S. Benita Antolović

“BILO JE LIJEPO 
BITI DIO SJEĆANJA NA 
TE RADOSNE TRENUTKE. 
IMALA SAM OSJEĆAJ DA JE 

SVETA MARIJA DE MATTIAS 

ISPRUŽENIH RUKU NAD NAMA, 

PROMATRALA I PRATILA NAŠ 

ŽIVOT I NAŠE APOSTOLSKO 

PUTOVANJE.” 

    S. Aneta Anđelić

“HVALA ORGANIZATORIMA NA 
PREKRASNOM PRIJENOSU SVETE MISE 
NA OBLJETNICU PROGLAŠENJA SVETOM 
MARIJE DE MATTIAS. BILO JE LIJEPO 
SUDJELOVATI U OVOJ PROSLAVI I PUTEM 
INTERNETA I VIDJETI TOLIKO SESTARA 
IZ CIJELOG SVIJETA. NEKA GOSPODIN 
PO ZAGOVORU SVETE MARIJE DE MATTIAS 
POMLADI NAŠU DRUŽBU NOVIM ZVANJIMA. 
SVETA MARIJO DE MATTIAS, MOLI ZA 
NAS.”

    S. Stela Kovačević

“PROSLAVA OSAMNAESTE 
GODIŠNJICE KANONIZACIJE 
MARIJE DE MATTIAS BILA 
JE ZA MENE PREKRASNO 
SVJEDOČANSTVO ZAJEDNIŠTVA 
MEĐU NAMA KLANJATELJICAMA 
KOJE JE IMALO POSEBNU SNAGU 
I MILOST U OVIM TEŠKIM 
VREMENIMA. BLISKOST SVETE 
MARIJE DE MATTIAS I NAŠIH 
NEDAVNO PREMINULIH SESTARA 
- NAVEDENIH U PRIKAZU KAPI 
KRVI - U OVOM SLAVLJU BIO 
MI JE PRAVI POTICAJ DA 
JOŠ SNAŽNIJE ŽIVIM KRSNU 
POSVETU U VJERI SADAŠNJEG 
VREMENA. ZAHVALJUJEM 
VRHOVNOJ UPRAVI NA OVOJ 
KREATIVNOJ IDEJI.”

      S. Davida Dizdar

Z  A G R E B
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Zahvaljujemo Bogu na ovom danu, 18.5.2021. obilježavanja obljetnice kanonizacije 
naše Svete Majke Marije De Mattias. Bile smo vrlo sretne što smo mogle sudjelovati 
u slavlju svete Mise zajedno sa sestrama Klanjateljicama diljem svijeta, iako online 
putem. Zahvaljivale smo Gospodinu na daru 20 sestara preminulih od posljedica 
infekcije korona virusom i molile za njih. Zahvaljujemo Bogu na žrtvi njihovih života i 
na sudjelovanju u Kristovu otkupiteljskom djelu za čovječanstvo. Ova veza i pozdravi 
s različitih mjesta pružili su nam posebnu radost jer smo se ponovno vidjeli, iako 
samo online. Naše sudjelovanje u ovoj misi omogućilo nam je da pokažemo ljubav i 
zahvalnost za ono što su naše sestre učinile za sve nas u svom životu.

Na poseban način zahvaljujemo Vrhovnoj upravi na ovoj ideji sudjelovanja svih, koja 
nam je pomogla da rastemo kao jedno tijelo i kao ASC obitelj. Izražavamo zahvalnost 
u ime svih ASC zajednica naše regije Tanzanije, koje su sudjelovale u ovoj posebnoj 
proslavi.

Zahvalnost

R E G I J A     T A N Z A N I J A
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“MISLIM DA JE OVAJ SUSRET BIO JEDAN OD NAJZNAČAJNIJIH 
IKAD. POSVJEDOČIO JE DA SMO JEDNO, UNATOČ GEOGRAFSKIM 
UDALJENOSTIMA, RAZLIČITOSTIMA JEZIKA, DA SMO ZAJEDNICE POD 
ZAJEDNIČKIM NAZIVOM - PROSLAVLJANJEM MARIJE DE MATTIAS I 
20 PREMINULIH SESTARA ZBOG COVID-A U NAŠIM ZAJEDNICAMA. 
OD TRENUTKA KAD SU SE NA ZASLONU POČELA POJAVLJIVATI LICA 
SESTARA, OSJETILA SE OPIPLJIVA EMOCIJA. KLANJATELJICE SU BILE 
TAKO SRETNE KAD SU PRONAŠLE LJUBAZNA I POZNATA LICA, TE NAS 
NIŠTA NIJE MOGLO RAZDVOJITI. LITURGIJA S PJESMAMA I PLESOVIMA 
I POHVALAMA NA RAZNIM JEZICIMA POTVRDILA JE JEDNOG DUHA KOJI 
NAS JE OKRUŽIVAO U DOBRODOŠLICI. BILA JE TO PROSLAVA PRED 
PEDESETNICU.

POSEBNA ZAHVALA ONIMA KOJI SU PUNO RADILI NA USKLAĐIVANJU 
OVIH VEZA EUHARISTIJE I ZOOMA. VJERUJEM DA BI OVO TREBAO BITI 
POČETAK NEKIH DRUGIH SLIČNIH SUSRETA.”

 

   S Barb Smith, ASC Ruma Center

“BILO JE TO POPUT POVRATKA 
U 18. SVIBNJA 2003. PREKRASNA 
VEZA SA SVETOM MARIJOM DE 
MATTIAS NA NJEZIN POSEBAN 
DAN BILA JE POSEBNA. BILO 
JE SJAJNO VIDJETI SVE U 
ZOOMU NA MOJ ROĐENDAN. HVALA 
VAM ŠTO STE NAM PRUŽILI 
PRILIKU DA ODAMO POČAST 
NAŠIM SESTRAMA PREMINULIM OD 
POSLJEDICA COVID-19. MOLILE 
SMO ZA SVE, GLAZBA JE BILA 
PREKRASNA. PORUKA SESTRE 
NADIE I PREDSLAVITELJA BILA 
JE POSEBNA. BLAGOSLOV SVIMA 
NAMA.”

S. Edwina Pope, ASC

“BILA SAM IMPRESIONIRANA NAŠOM 
INTERNACIONALNOŠĆU KOJU SAM OSJEĆALA TIJEKOM 
SLAVLJA. IAKO SAM BILA UDALJENA TISUĆAMA KILOMETARA 
OD MJESTA SLAVLJA, OSJETILA SAM DUH ZAJEDNIŠTVA S 
KLANJATELJICAMA IZ CIJELOG SVIJETA. BIO JE TO SNAŽAN 
PODSJETNIK DA, BEZ OBZIRA NA TO KOLIKO SMO RAZLIČITI, 
JEDINSTVENI SMO U SVOM POZIVU I SVOM ODGOVORU NA NJEGA.”

S Clare Boehmer, ASC
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“NAŠA JE KUĆA SUDJELOVALA.
SMATRALA SAM DA JE LIJEPO 

BITI U KONTAKTU SA SVIMA.
HVALA ŠTO STE TO UČINILI.”

S. Joan Hornick, ASC

13

“S RADOŠĆU I ENTUZIJAZMOM PRISUSTVOVALA 
SAM NA MISI OBLJETNICI PUTEM ZOOMA... TA 
RADOST I ENTUZIJAZAM PRODUBILI SU SE KAD SAM 
NAIŠLA NA UNIVERZALNOST, INTERKULTURALNOST 
I MEĐUSOBNU POVEZANOST U OVOM DOGAĐAJU. 
SLUŠATI SKLADNO PJEVANJE HRVATSKIH SESTARA 
“IZVORE VODE ŽIVE“ BILO JE FANTASTIČNO. 
DA, ČINILO SE DA JE TA HIMNA ZAHVATILA, AKO 
HOĆETE, SVETOST, STVARNOST POZIVA SVIMA 
NAMA: BOG PRUŽA, BOG ČEKA NAŠ UZVRAT, DA 
PODIJELI ČAŠU, NAHRANI NAS PUNINOM ŽIVOTA... 
“.

U KRISTU POSTOJI JEDINSTVO, JEDINSTVO I 
ZAJEDNIŠTVO... EUHARISTIJSKO SLAVLJE BILO 
JE JEDNAKO STVARNO OVDJE U MOM UREDU, S OVE 
STRANE OCEANA, KAO DA SAM U CRKVI U RIMU. 
SVETA MARIJO DE MATTIAS, PONOVNO NAS POZIVAŠ 
NA TO JEDINSTVO, NA MILOSRĐE I NADU U 
PREDRAGOCJENOJ KRVI. ZAHVALJUJEM ONIMA KOJI 
SU NAM PRUŽILI PRILIKU DA BUDEMO PRISUTNI SA 
SVIMA VAMA U STVARNOM VREMENU.”

S. Mary M. Shaw, ASC
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Moji dojmovi sa slavlja:

Doista mi je bilo drago vratiti se na mjesto gdje sam služila pet godina! 
Kapelica u kojoj se slavlje odvijalo dovela mi je u sjećanje mnoštvo 
uspomena, trenutaka slavlja, molitve, suza, slušanja itd. Zaista, to je 
mjesto milosti! Slavlje s nekim od Klanjateljica s kojima sam proslavljala 
dan kanonizacije 2003. je “zauvijek” u sjećanju!

Zajednica je toga dana organizirala autobus koji nas je odvezao do 
Trga Svetog Petra, a sa sobom smo doveli i jednu od starijih žena koja 
je svaki dan s nama u kapeli Vrhovne kuće slavila Euharistiju. Kad je 
vozač autobusa otvorio vrata autobusa na Trgu, svi su potrčali zauzeti 
rezervirana mjesta ispred nas.

Shvatila sam da ta starija žena ne može trčati, pa sam nevoljko ostala 
hodati s njom, grdeći se zbog toga što sam bila toliko sebična, jer bi to bilo 
ono što bi Marija De Mattias učinila za nekoga i da bih trebala biti sretna 
što radim ono što bi i ona učinila itd. Kad smo nas dvije stigle, naša 
prednja sjedala su bila zauzeta. U srcu sam htjela zaplakati!

Klanjateljica je bila sa mnom na slavlju ovog vrlo značajnog 
dana, posebnog za sve 
Klanjateljice! Dok sam se 
sažalijevala, pogledala 
sam oko sebe i vidjela ljude 
kako dolaze, posvuda 
more crvenog!

Vidjela sam Elizabeth Muller iz Schaana kako vodi 
svoju skupinu hodočasnika, pa sam je pozdravio i pitala 
da li je s. Zita Resch došla. Rekla je da i da se nalazi 
negdje u gužvi. Na kraju sam se okrenula i tamo, samo 
tri reda ispred mene, bila je Zita! Vidjele smo se u isto 
vrijeme i bile smo oduševljene! Sveta Marija je znala da 
toga dana moram biti blizu Klanjateljica, a ondje blizu je 
bila i prijateljica!

Dakle, danas, osamnaest godina kasnije, ovdje je Zita 
ponovno na ekranu putem Zoom-a s mnogim drugim 
prijateljicama Klanjateljicama s kojima sam obavljala 
svoju službu: mladim ženama (barem 2001!), koje su 
sudjelovale u tromjesečnom seminaru formacije, sestre 
iz Brazila koje su bile prisutne, moje sestre sa Filipina 
s kojima sam živjela 2018. godine, suputnice s kojima 
sam živjela u Generalnoj kući od 2000. do 2005. i 
mnoge, mnoge prijateljice u čijim sam zemljama imala 
privilegiju ponuditi duhovne vježbe, sve na ovoj Misi, 
jer dijelimo istu duhovnost i istu karizmu! Slušala sam 
talijanski da vidim koliko se sjećam nakon sedamnaest 
godina! Ako su međunarodnost i interkulturalnost veliki 
darovi, oni su također veliki izazovi. Ali moramo se sjetiti 
da nas, sve ono što nas izaziva zaista može potaknuti 
na novi rast. Naša je veza po našoj duhovnosti i našoj 
karizmi vječna, to je veza zauvijek! Hvala vam što ste 
ovo omogućile svima nama.

S. Mary Kevin, ASC
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“Vrijeme leti i događaji se izmjenjuju. Imajte veliku vjeru 
i nadu u Božje milosrđe, po zaslugama Isusa i Njegove Krvi.” 
(sv. MDM, pismo 874)

Osamnaest godina je prošlo od proglašenja 
svetom naše drage Utemeljiteljice svete Marije De 
Mattias. Svake godine, 18. svibnja, podsjeća nas na 
njezin život koji je živjela u potpunoj pokornosti volji 
Božjoj i u nesebičnoj ljubavi prema čovječanstvu. 
Njezin herojski primjer, čak 155 godina nakon njezine 
smrti, izvor je nadahnuća za svakog vjernika. Njezine 
riječi “čak i ako sam daleko, uvijek sam ti blizu duhom, 
draga moja kćeri; da, u boku Isusa Krista, nježno te 
grlim” (sv. MDM, pismo 527), dokaz su njezine ljubavi i 
kontinuiranog zalaganja za nas i za cijeli svijet.

Svetu Marija De Mattias mnogi vole i pamte u 
Indiji. Obično se godišnjica njezine kanonizacije slavi 
na svečan i sadržajan način proslavom jubileja ili 
doživotnim zavjetovanjima sestara.

No, ove je godine bilo nešto drugačije, jer je cijela 
zemlja pod strogim mjerama zbog nezadrživog širenja 
pandemije. Vijesti o nedostatku medicinskih ustanova, 
nekontroliranim stopama smrtnosti, prepunim 
krematorijima i neprekidnim zvukovima sirena kola 

hitne pomoći pojačavaju strah i neizvjesnost našim 
danima. U tim uvjetima obilježavanje ovog slavlja i 
online susret daleko je iznad naših očekivanja.

Unatoč tim nepovoljnim situacijama, uvijek postoji 
tračak nade. Kad ove godine nismo mogli održati 
nijedno slavlje, jedinstvena i lijepa ideja Vrhovne 
uprave o organiziranju internetskog euharistijskog 
slavlja bila je vrlo cijenjena i znak bliskosti sa svakom od 
nas. Sigurna sam da su poput mene stotine prisutnih 
Klanjateljica također osjetile bol zbog gubitka 20 
naših voljenih sestara zbog Covid-a. Ovdje je stvorena 
platforma da budemo ujedinjene kao jedna obitelj, 
jednim umom i jednim srcem, kako bismo izrazile 
našu međusobnu solidarnost, dijeleći našu tugu i 
žalost zbog gubitka naših voljenih sestara. Istodobno, 
bila je to prilika da se prisjetimo mnogih života 
izgubljenih zbog korona virusa, molimo za vječni 
počinak i oprostimo se u kršćanskoj nadi. Vjerujem 
da ova gesta, uvijek živa s ljubavlju i zahvalnošću za 
naše preminule sestre, od kojih se nismo uspjeli ni 
oprostiti, još uvijek može biti Bogu ugodna. Sigurna 
sam da će svaka svijeća zapaljena u njihovu čast ovdje 
na zemlji također biti upaljena na nebu, zauzimanjem 
Božanskog Jaganjca.

Iskustvo okupljenih sestara i prijateljica za istim 
euharistijskim stolom, udaljenih tisućama kilometara 
potvrdilo je činjenicu da smo jedno tijelo, pozvani da 
budemo jedinstveni u svim životnim okolnostima.
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Bila je velika privilegija toga dana imati pogled na 
urnu svete Marije De Mattias. Njegova ekscelencija 
kardinal João Bráz de Aviz pružio nam je okus 
nebeskog domjenka kroz prekrasno i sadržajno 
slavljenje Euharistije, što će ostati trag u umu i 
srcu svakog klanjatelja. Njegova homilija oživjela 
je u meni uvjerenje da nam samo naša vjera u 
Boga može dati snagu da prođemo kroz ova teška 
vremena. Njegove su riječi bile podsjetnik svima 
nama kojima je, kao posvećenim ženama primarna 
dužnost slijediti Isusa i imati “ljubav bez mjere”. Ova 
neizmjerna ljubav mora se izraziti ne samo prema 
Bogu, već i u našim zajednicama i prema cijelom 
čovječanstvu.
Iz uvodnih riječi s. Nadie Coppa, mogla sam iskusiti 
brigu i ljubav koju kao majka ima prema svakom 
članu Družbe. Moje srce i oči bile su ispunjene 
slušajući je dok je izrazila zahvalnost i svakoj 
regionalnom upravi, svakoj zajednici i svakoj 
sestri na njihovom trudu. Njezina me poruka još 
jednom podsjetila da prebrojim Božje blagoslove 
i da svoj život usredotočim na ono što je bitno, 
poput naše utemeljiteljice. Prepoznajem da nas 
je, kroz riječi sestre Nadie Coppa, sveta Marija De 
Mattias podsjetila da smo „zrno pšenice koje je 
spremno umrijeti kako bismo plodno završile svoje 
hodočašće na ovoj zemlji“. Iznad svega, ova nova 
inicijativa bila je znak velike ljubavi i podrške svima 
nama od strane Vrhovne uprave u ovom razdoblju 
pandemije. Po prvi put i nakon dugo vremena 
dogodilo se da su mnoge od nas mogle sudjelovati 
u proslavi koja se odvijala u Generalnoj kući. Ljepota 
ove proslave bila je u tome što smo, držeći socijalnu 
distancu s članovima naše zajednice i drugima, 
mogli u duhu i molitvi biti povezani sa cijelom 
zajednicom. Tamo gdje je fizička bliskost bila 
nemoguća, mogli smo osjetiti snagu i vezu svoje 
obitelji koja se ujedinjuje u Isusovoj Krvi. Zapravo, 
pogled na kapelicu, slavljenike, naše sestre i laike 
činilo me sretnom. Izražavam iskrenu zahvalnost na 
lijepom obredu tijekom kojega su svi bili zapaženi 
i predstavljana je svaka kultura. Jedva čekam i u 
budućnosti ovako lijepa zajednička slavlja. Sve u 
svemu, osjećam i vjerujem da nije bila samo proslava 
kanonizacije, već proslava našeg zajedništva, 
solidarnosti, empatije i međusobne podrške. Kao 
kćeri ove velike Svetice, tražimo njezin zagovor za 

ozdravljenje čitavog čovječanstva i pomoć da svoj 
poziv živimo u znaku nade i vjere, slijedeći njezin 
primjer. Vrijeme je da živimo svoj uskrsni identitet 
i prizivamo snagu Božanske Krvi na cijeli svijet. U 
duhu se pridružujem svim Klanjateljicama, te sam 
zahvalna s. Nadiji Coppa i Vrhovnoj upravi što su 
učinile ovaj dan nezaboravnim za sve nas.

S. Chithra Pulikakkunnel ASC
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Kratka zahvala iz dubine srca za njegovu prisutnost, njegovoj Eminenciji, koja je učinila ovaj trenutak tako 
značajnim. To je vidljivi znak dobra Crkve za posvećeni život i za našu malu Družbu. Zahvaljujem Vam jer nikad ne 
nedostaje gesta pažnje za našu Družbu i ponekad trenutaka dijeljenja Vaše mudrosti sa mnom. Ovo mi pomaže u 
mome služenju, mlada sam. A kad je čovjek mlad, svugdje uzima pomalo tražeći svjetlost, tražeći iskustvo, tražeći 
milost. I zato Vam zahvaljujem jer je Vaše prisustvo također znak dobrote koju imate za nas.

Zatim zahvaljujem subraći. Zahvaljujem don Emanueleu koji je uvijek pažljiv i prisutan kao subrat. Zahvaljujem 
o. Terenziu, provincijalu talijanske provincije. Ocu Vitu, svećenicima Rosminianima, koji su također uvijek pažljivi 
s nama, i don Paolu, našem župniku. Hvala vam. Drago nam je zbog vaše prisutnosti. Također zahvaljujem i don 
Stefanu, župniku župe svete Katarine. To je ujedno i znak naše prisutnosti na ovom području. Prisutnost koja se 
mijenja s vremenom, ali koja nas kao malo sjeme čini takvim, molitvenom prisutnošću, prisutnošću koja djeluje i koja 
se proširuje na svijet, o čemu je Marija De Mattias uvijek sanjala.

Zahvaljujem subraći iz sjemeništa koja su nam pomogla i pobrinula se za liturgiju. Zahvaljujem brojnim sestrama, 
kojih je mnogo, koje su povezane s nama i hvala onima koje su omogućile prevođenje. Imamo sestre koje prevode na 
različite jezike koji se govore u Družbi. Nadam se da su svi mogli razumjeti ljepotu onoga što smo mogle podijeliti, 
bogato iskustvo naše vjere.

Želim zahvaliti regionalnim poglavaricama koji su živjele ovo teško vrijeme pokušavajući bolje koordinirati i nositi 
se s iskustvom hitnosti. Imenovat ću ih, jer su prisutne i zaista im se od srca želim zahvaliti. Idem prema imenima, ne 
prema redoslijedu važnosti i prema redoslijedu sjećanja iz srca:

Zahvaljujem sestri Ewi Kleps i sestrama regionalne uprave Regije Poljska. 
Sestri Judith Kuman i upravi Regije Schaan. 
Zahvaljujem sestri Lucini Joan i upravi Regije Tanzanija. 
Sestri Mini Palipadan i upravi Regije Indija.
Zahvaljujem sestri Vicki Bergkamp i upravi Regije SAD. 
Sestri Allessandri Soares Pereira i upravi Regije Brasil. 
Zahvaljujem sestri Zdravki Leutar i upravi Regije Zagreb.

Zahvale Vrhovne poglavarice
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Posebna zahvala ide sestri Nicli 
Spezzati, koja nije ovdje, ali je ovdje 
prisutno nekoliko sestara savjetnica. 
Zahvaljujem vam, zahvaljujem 
talijanskoj regionalnoj upravi, koju 
je ovo iskustvo jako pogodilo, više od 
ostalih stvarnosti. Zahvaljujem im na 
svjedočenju o služenju, predanosti i brizi 
u mnogim izvanrednim okolnostima 
koje su sve zajedno eksplodirale i koje 
su uistinu dotakle život Regije Italija. 
Zahvaljujem s. Luciji, s. Giuseppini, s. 
Bruni, s. Antonietti. Također zahvaljujem 
s. Mileni, s. Miriam i na poseban način, 
ponavljam, s. Nicli na njihovom služenju. 

Ali hvala i sestrama koje su u 
zajednicama širom svijeta prednjačile 
u skrbi za starije sestre. Imamo mnogo 
zajednica sa ovom ranjivoj skupinom i 

svugdje je bilo toliko pažnje, toliko brige za ovo veliko i dragocjeno blago koje jesu naše starije sestre. Stoga vam 
iskreno zahvaljujem na ljubavi, brizi i pažnji koju smo iskusili u ovom vremenu. Neka nam Gospodin podari blago 
kako bismo ponovno otkrili i bolje se pobrinuli za korijene i svježinu naše karizme. Moramo ponovno otkriti svježinu 
i ljepotu karizme koju je živjela Marija De Mattias. Možda nas ovo iskustvo pročišćava i pomogne nam da idemo 
prema onom bitnom, to osobno želim najprije sebi, ali to želim svakoj, da otkrijemo onu karizmatsku snagu koja je 
vatra, strast, novost i život, ali ne za nas, već za svijet, za Crkvu i za cijelo čovječanstvo. Hvala svima. 

Hvala tolikim prijateljima koji su nam se pridružili. Ovdje u manjem broju, ali malo većem širom svijeta i hvala na 
ovoj predivnoj mogućnosti. Danas smo stvarno bili Tijelo. Osjećam se blizu svim sestrama i to je prekrasno iskustvo. 

Hvala svima!

S. Nadia Coppa, ASC – 18. svibnja 2021.

18

Posebno izdanje - 18. svibnja 2021

P
os

eb
no

 iz
da

nj
e 

- 
18

. s
vi

bn
ja

 2
0

21
Zakljucak Vrhovne poglavarice

ˆ
U Druzbi



19

Komemoracija u cast Klanjateljica 
preminulih od posljedica  COVID-a

3. studeni 2020 .  Josipa Santro   Zagreb
28. studeni 2020.  Elia Maurizia Di Salvo  Italija
2.  prosinac 2020.  Blandina Hug   Schaan
4.  prosinac 2020.  Elia Siddi   Italija
8.  prosinac 2020.  Elena Pannunzio  Italija
17. ožujak 2021.   Lucia Spadone  Italija
19. ožujak 2021.  Maria Carmela Tancredi Italija
20. ožujak 2021.  Maria Zilda Moraes  Manaus
20. ožujak 2021.  Giovanna Valvano   Italija
22. ožujak 2021.  Adele Massari   Italija
23. ožujak 2021.  Natalina Petrilli  Italija
24. ožujak 2021.  Teresa Dentico  Italija
28. ožujak 2021.  Rosaria Valente   Italija

30. ožujak 2021.   Antonietta Agherbino Italija
1. travanj 2021.   Concetta Mancini  Italija

2. travanj 2021.  Anna Maria Campanaro Italija
2. travanj 2021.  Antonietta Sangregorio Italija

4. travanj 2021.  Ester Manganiello  Italija
9. travanj 2021.       Sabina Francone  Italija
16. travanj 2021.    Valeria Pilotti  Italija

Posebno izdanje - 18. svibnja 2021
18. obljetnice kanonizacije 
svete Marije De Mattias

U Druzbi

ˆ

Međunarodno glasilo
Klanjateljice Krvi Kristove

Vrhovna uprava
Via Maria De Mattias 10, I - 00183 Roma

Godina XXIII. - 18. svibnja 2021.

Uredništvo:
Maria Grazia Boccamazzo, ASC

Diana Filoni

Prijevod

s. Cecilija Milković  - hrvatski
s. Betty Adams - engleski

s. Anastazia Floriani - kiswahili
s. Bozena Hulisz - poljski

s. Miriam Ortiz - španjolski
s. Johanna Rubin - njemački
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